
Re: Enbridge Gas Distribution Inc. ("Enbridge")
EB-2007-0932 Amendments to the Transactional Service Methodology
Approved in EB-2005-0244- Affidavit of Publication
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Bonnie Jean Adams
phone: (416) 495-6409
fax: (416) 495-6072
Email: bonnie.adams@enbridge.com

500 Consumers Road
North York, Ontaric M2J 1P8
PO Box 650
Scarborough ON MlK 5E3

Bonnie Jean Adams
Assistant Regulatory Coordinator
Regulatory Affairs

Encl.

CC: D.Stevens. Aird & Berlis LLP (via courier)

VIA COURIERp
Ms. Kirsten. Wal!li
Board Secretary
Ontario Energy Board
2300 Yonge Street
Toronto, Ontario
M4P 1E4

Thursday, February 28, 2008

Pursuant to the Board's Letter of Direction dated January 4", 2008 enclosed is my
Affidavit of Publication on behalf of Enbridge Gas Distribution Inc. for the above noted
application.

If you require further information, please contact the undersigned.

Yours truly,

f54okoclos



EB-2007-0932

ONTARIO ENERGY BOARD

IN THE MATTER OF the Ontario Energy Board Act, 1998;

AND IN THE MATTER OF an Application by Enbridge Gas
Distribution Inc. for an order or orders approving or fixing just
and reasonable rates and other charges for the sale, distribution,
transmission, and storage of gas. Enbridge is seeking approval
to make changes to the Transactional Services (TS) Methodology
approved in the EB-2005-0244 proceeding.

AFFIDAVIT OF PUBLICATION

I, Bonnie Jean Adams, of the City of Toronto, make oath and say as follows:

1. I am an employee of Enbridge Gas Distribution Inc. and as such have
knowledge of the matters hereinafter deposed to.

2. Pursuant to the January 4th, 2008 Letter of Direction from the Ontario Energy
Board, I caused a copy of the English version of the Notice of Application
("Notice"), headed with the Ontario Government logo and the words "Ontario

Energy Board", to be published in one issue of the English-language daily
newspapers and one issue of the English-language weekly newspapers
having the highest circulation, according to the best information available,
throughout Enbridge's service areas. Attached hereto, and marked as
Exhibit "A" is a true copy of the said Notice which was published in the said
newspapers between Wednesday January 16", 2008 and Monday,
January 21, 2008.

3. Pursuant to the Letter of Direction, I caused a copy of the French version of
the Notice, headed with the Ontario Government logo and the words
"Commission de l'energie de l'Ontario", to be published in one issue of the
French-language daily newspapers and in the one issue of the
French-language weekly newspapers, according to the best information



available, throughout Enbridge's service areas. Attached hereto, and marked
as Exhibit "B", is a true copy of the said Notice which was published in the
said newspapers between Wednesday, January 16", 2008 and Monday,
January 21, 2008.

SWORN before me in the City of Toronto, )

)
This 88_ day of February, 2008. )

é.nadÉ
Barbara Ann Bodnar, a Commissioner, etc.,
Province of Ontario, for Enbridge Gas Distribution Inc..

and its subsidiaries, associates and affiliates.

Expires September 2, 2008.

BONNIEJEAN ADAMS
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A Commissioner, etc.

Barbara Ann Bodnar, a Commissioner, etc.
Province of Ontario, for Enbridge Gas Distribution lo.
and its subsidiaries, associates and affiliates.

ires September 2, 2008
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NOTICE OF APPLICATION AND HEARING FOR AMENDMENTS TO THE
TRANSACTIONAL SERVICE METHODOLOGY

ENBRIDGE GAS DISTRIBUTION INC.
Enbridge Gas Distribution Inc. ("Enbridge" or "EGD") filed an application on December 3, 2007 with the Ontario
Energy Board (the "Board"), under Section 36 of the Ontario Energy Board Act, 1998, S.O. 1998, c.15 (Schedule B),
seeking approval for an order or orders approving or fixing just and reasonable rates and other charges for the sale,
distribution, transmission, and storage of gas. Enbridge is seeking approval to make changes to the Transactional
Services (TS") Methodology approved in the EB-2005-0244 proceeding. Enbridge has requested that these
changes be effected January 1, 2008. The Board has assigned the application file number EB-2007-0932.
In 2005, the OEB initiated the EB-2005-0244 proceeding. on its own motion, seeking to have EGD develop a
new methodology for making surplus TS assets known to and available to unrelated market participants on a
non-discriminatory basis. The Board expressed concern about the relationship between Enbridge Gas Services Inc.
("EGS") and EGD, and EGS's perceived unfair advantage in being both the administrator of EGD's TS activities, as
well as a potential counterparty in TS transactions with EGO. The Board's resulting Rate Order in this matter was
issued July 19, 2005.

EGD's affiliate EGS is no longer the administrator of EGD's TS activities. EGD has requested elimination of the
electronic auction procedure outlined in the current TS Methodology and to lift limitations on EGD's ability to enter
into TS transactions with its affiliate EGS. Enbridge has requested that these changes be effected and that all other
aspects of the TS Methodology would continue in full force and effect. A more complete outline of the requested
changes is outlined in Enbridge's application.
How to see Enbridge's Application
Copies of the application are available for inspection at the Board's office in Toronto and on its website,
WW,Oe2.g0.Q.ca. and at Enbridge's office and may be on its website.
How to Participate
You may participate in this proceeding in one of three ways:
1. Send a Letter with your Comments to the Board
Your letter with comments will be provided to the Board members deciding the application, and will be part of the
public record for the application. If you wish to make an oral presentation to the Board, your letter should include
this request. Your letter must be received by the Board no later than 30 days from the publication or service date
of this notice. The Board accepts letters of comment by either post or e-mail at the addresses below.
2. Become an Observer
Observers do not actively participate in the proceeding but monitor the progress of the proceeding by receiving
documents issued by the Board. You may request observer status in order to receive documents issued by the
Board in this proceeding. If you become an observer, you need to contact the applicant and others in order to
receive documents that they file in this proceeding and they may charge you for this. Most documents filed in this
application will also be available on the Board's website. Your request for observer status must be made in writing
and be received by the 30ard no later than 10 days from the publication or service date of this notice. The Board
accepts observer request letters by either post or e-mail at the addresses below; however, two paper copies are
also required. You must also provide a copy of your letter to the applicant.
3. Become an Intervenor
You may ask to become an intervenor if you wish to actively participate in the proceeding. Intervenors are eligible to
receive evidence and other material submitted by participants in the hearing. Likewise, intervenors will be expected
to send copies of any material they file to all parties to the hearing.
Your request for intervenor status must be made by letter of intervention and be received by the Board no later than
10 days from the publication or service date of this notice. Your letter of intervention must include a description of
how you are, or may be affected by the outcome of this proceeding; and if you represent a group, a description of
the group and its membership. The Board may order costs in this proceeding. You must indicate in your letter of
intervention whether yo» expect to seek costs from the applicant and the grounds for your eligibility for costs. You
must provide a copy of your letter of intervention to the applicant.
Observers and Intervenors with respect to the proceeding on the Board's own Motion in the EB-2005-0244
proceeding will be adcp.ed into the intervention list in this proceeding.
The Board intends to proceed with this application by way of written hearing. The Board will not hold a written
hearing if a party sati: ies the Board that there is good reason for holding an oral hearing. If you bject to the
Board holding a writte hearing, your letter of intervention must include reasons why an oral hearing is necessary.
lf you already have e user ID, please submit your intervention request through the Board's vveb portal at
WW,err.Qe.QQQ • Additionally, two paper copies are required. If you do not have a user ID, pease visit the
Board's website und? e-filings and fill out a user ID password request. For instructions on how to submit and
naming conventions pease refer to the RESS Document Guidelines found at ywW.OD.OLQnca. e-Filing Services.
The Board also accepts interventions by e-mail, at the address below, and again, two additional pap3r copies are
required. Those who do not have internet access are required to submit their intervention request on a CD or diskette
in PDF format, along th two paper copies.
How to Contact Us
In responding to this Notice, please include Board file number EB-2007-0932 in the subject line of your e-mail or at
the top of your letter. M is also important that you provide your name, postal address and telephone number and, if

available, an e-mail zddress and fax number. All communications should be directed to the attention o' the Board
Secretary at the address below, and be received no later than 4:45 p.m. on the required date.
Need More Informatn?
Further information on how to participate may be obtained by visiting the Board's website at yww.get.gcon.ca or
by calling our Consumer Relations Centre at 1-877-632-2727.
IMPORTANT: If you do not file any comments in response to this notice, the Board may proceed without your
participation and you will not be entitled to any further notice of these proceedings.

The Board:
Post:
Ontario Enemy Board
P.O. Box 2313
2300 Yonge Street, 27th Floor
Toronto ON M4P 1E4
Attention: Board Secretary

Filings: wwwwrrr.oeb.gov.on.ca
E-mail: Boar sec@oeb.gov.on.ca
Tel: 1-888-632-6273 (toll free)
Fax: 416-440-7656

DATED at Toronto, January 4, 2008

ADDRESSES:
The Applicant:
Post:
Mr. Patrick Hoey
Director, Regulatory Affairs
Enbridge Gas Distribution Inc.
500 Consumers Road
North Y3rk ON M2J 1P8
E-mail Patrick.hoey@enbridge.com
Tel: 416-495-5555
Fax: 416-495-6072

ONTARIO ENERGY BOARD•l.t-
Kirsten Walli
Board Secretary
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A Commissioner, etc.

Barbara Ann Bodnar, a Commissioner, etc.,

Province of Ontario, for Enbridge Gas Distribution Inc ..

and its subsidiaries, associates and affiliates.

oires September 2, 2008
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EB-2007-0932

AVIS DE REQUÊTE ET D'AUDIENCE CONCERNANT DES MODIFICATIONS
À LA MÉTHODOLOGIE DES SERVICES DE TRANSACTION

D'ENBRIDGE GAS DISTRIBUTION INC.

Enbridge Gas Distribution Inc. (ci-apres, ·« Enbridge ou « EGD +) a déposé une requète le 3 décembre 2007 auprès
de la Commission de l'énergie de l'Ontario (ciaprès, la « Commission »), aux termes de l'article 36 de la Loi de
1998 sur la Commission de l'énergie de l'Ontario, LO., 1998, Annexe B, pour obtenir une ou plusieurs ordonnances
approuvant l'établissement de tarifs et d'autres trais justes et raisonnables pour la vente, la distribution, le transport
et le stockage du gaz. Enbridge demande l'approbation d'apporter des changements à la méthodologie de
services transactionnels (ci-après « ST ») qui a été approuvée dans le cadre de l'instance EB- 2005-0244. Enbridge
a demandé que ces modifications entrent en vigueur le 1er janvier 2008. La Commission a assigné à la requête le
numéro EB-2007-0932.
En 2005, la CEO a entrepris de son propre gré l'instance EB-2005-0244 afin qu'EGD élabore une nouvelle
méthodologie visant à faire connaitre aux participants au marché non apparentés l'actif de ST excédentaire et
à le mettre à leur disposition sur une base non-discriminatoire. La Commission a exprimé ses préoccupations
concernant la relation entre Enbridge Gas Services Inc. (ci-après, « EGS ») et EGD, de même que l'avantage
découlant du fait d'être à la fois l'administrateur des activités de ST d'EGD ainsi qu'une partie potentielle dans les
transactions de ST avec EGD. L'ordonnance tarifaire de la Commission concernant cette affaire a été délivrée le
19 juillet 2005.
EGS, un membre du môme groupe d'EGD, n'est plus l'administrateur des activités ST d'EGD. EGD a demandé
l'élimination de la procédure d'enchères électroniques décrites dans la méthodologie de ST actuelle et d'éliminer
les limites à la capacité d'EGD de conclure des transactions de ST avec EGS, un membre du môme groupe.
Enbridge a demandé que ces modifications soient ettectuées et que tous les autres aspects de la méthodologie de
ST soient intégralement maintenus en vigueur. Un résumé plus complet des modifications demandées est présenté
dans la requête d'Enbridge.
Comment consulter la requête d'Enbridge
Des exemplaires de la requête sont disponibles pour consultation au bureau de la Commission à Toronto et dans
son site Web, HW,Q@2.g0.Q.a, ainsi qu'au bureau d'Enbridge et dans son site Web, le cas échéant.
Comment participer
Vous pouvez participer à la présente instance de l'une des trois façons suivantes :

1. Faites parvenir une lettre de commentaires à la Commission
Votre lettre de commentaires sera remise aux membres de la Commission qui rendront la décision sur la requête et
sera versée dans le dossier public de la requête. Si vous désirez faire une présentation orale devant la Commission,
vous devez inclure cette demande dans votre lettre. Votre lettre doit parvenir à la Commission au plus tard 30 jours
après la signification ou la publication du présent avis. La Commission accepte les lettres de commentaires par
courrier courant ou électronique, aux adresses ci-dessous.
2. Comment obtenir le statut d'observateur
Les observateurs ne participent pas activement à une instance, mais ils en suivent le déroulement en recevant
les documents produits par la Commission. Vous pouvez demander le statut d'observateur afin de recevoir
les documents publiés par la Commission durant cette instance. Si vous devenez observateur, vous devez
communiquer avec le requérant et d'autres intervenants afin de recevoir les documents qu'ils déposent dans le
cadre de cette instance. Des frais peuvent être exigés pour ce service. La plupart des documents déposés dans le
cadre de cette requête seront également disponibles dans le site Web de la Commission. Votre demande de statut
d'observateur doit être présentée par écrit et parvenir à la Commission au plus tard 10 jours après la signification
ou la publication du présent avis. La Commission accepte les demandes de statut d'observateur par courrier
courant ou par courriel, aux adresses ci-dessous; dans ce cas, deux exemplaires sur papier sont exigés. Vous
devez également fournir un exemplaire de votre lettre au requérant.
3. Comment obtenir le statu': d'intervenant
Vous pouvez devenir un inte.venant si vous désirez participer activement à l'instance. Les intervenants sont
admissibles à recevoir des preuves et d'autres documents présentés aux participants à l'audience. Les
intervenants sont tenus de 'aire parvenir des exemplaires de tous les documents qu'ils déposent à toutes les
parties à l'audience.
Vous devez présenter votrequête de statut d'intervenant dans une lettre d'intervention, laquelle doit parvenir à la
Commission au plus tard 10 jours après la signification ou la publication du présent avis. Votre lettre d'intervention
doit décrire la manière dont vous ètes ou pourriez être touché par l'issue de cette instance et doit préciser si vous
représentez un groupe et, le cas échéant, décrire ce groupe et ses membres. La Commission peut attribuer des
dépens dans cette instance Vous devez indiquer dans votre lettre d'intervention si vous entendez solliciter des
dépens auprès du requérant ainsi que les motifs établissant votre admissibilité aux dépens. Vous devez également
remettre un exemplaire de 2tre lettre d'intervention au requérant.
Les observateurs et les inter venants concernant cette instance portant sur la propre motion de la Commission dans
le cadre de l'instance EB-2'05-0244 seront inscrits sur la liste d'intervention de la présente instance.
La Commission entend trrar cette requête par voie d'audience écrite. La Commission ne procédera pas par voie
d'audience écrite si une patie présente à la Commission des raisons justifiant de tenir une audience orale. Si vous
avez des objections à ce que la Commission tienne une audience écrite, votre lettre d'intervention doit présenter
des arguments écrits pré ant en quoi une audience orale est nécessaire.
Si vous avez déjà un idencateur d'utilisateur, veuillez présenter votre demande d'intervention dans le portail Web
de la CEO : WW,@LOG! 1Oy@ca. De plus, deux copies papier sont requises. Si vous n'avez pas d'identificateur
d'utilisateur, veuillez cons lter la section Services de dépôt automatique dans le site Web de la CEO, et remplissez
une demande de mot de asse. Pour des renseignements sur la manière de déposer des documents et la règle
d'affectation des noms veuillez consulter les directives RESS dans la section e-Filing Services (en anglais
seulement) wwO@2.g s0Ga. La Commission accepte les interventions par courriel, à l'adresse ci-dessous;
dans ce cas, deux exerrvlaires sur papier sont exigés. Ceux qui n'ont pas d'accès à l'Internet doivent présenter
leur demande d'interven ion en format PDF sur un CD ou une disquette, ainsi que deux exemplaires sur papier.
Comment nous joind e
Dans votre réponse au présent avis, veuillez indiquer le numéro de dossier EB-2007-0932 dans la ligne « objet »

de votre courriel ou dans l'en-tâte de votre lettre. Il est également important d'indiquer votre nom, votre numéro
de téléphone ainsi que votre adresse postale et, le cas échéant, votre adresse électronique et votre numéro de
télécopieur. Toutes es communications doivent être adressées à la secrétaire de la Commission à l'adresse
indiqué plus bas, et doivent être reçues au plus tard à 16 h 45 le jour exigé.
Vous voulez en savcir plus?
Vous pouvez Obtenir davantage de renseignements sur la manière de participer en visitant le site Web de
la Commission (www .oeb.gov .on.ca) ou en appelant notre Centre des relations avec les consommateurs au
1 877 632-2727.
IMPORTANT: Si vus ne déposez pas de commentaires en réponse au présent avis, la Commission peut procéder
sans votre participation et vous ne recevrez aucun autre avis concernant cette instance.

ADRESSES:

Fait à Toronc le 4 janvier 2008.

Commission :

Par la poste :

Commission de l'énergie
de l'Ontario
C.P. 2319
2300, rue Yonge, 27e étage
Toronto ON MP 1E4 '

A l'attention de la secrétaire
de la Commission
Dépôts : www.err.oeb.gov.on.ca
Courriel : Boardsec@oeb.gov.on.ca
Tél. : 1 888 632-6273 (sans frais)
Téléc. : 416 440-7656

Requérant:
Par la poste :

M. Patrick Hoey
Directeur, Réglementation
Enbridge Gas Distribution Inc.
500, chemin Consumers
North York ON M2J 1 PB

Courriel : Patrick.hoey@enbridge.com
Tél. : 416 495-5555
Téléc. : 416 495-6072

COMMISSION DE L'ÉNERGIE DE L'ONTARIO
Karsten Walli
Secrétaire de la Commission


